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na konci měsíce června po vyřízení 
všech administrativních záležitostí, 
např. dořešení uzavírek, odsouhlasení 
materiálu, který bude použit apod. 
Odsouhlasení provádí provozovatel,  
tím je v tomto případě ČEVAK.  
V průběhu letních měsíců zástupce 
provozovatele, dodavatele a investora 
navštíví všechny nemovitosti 
a s jednotlivými majiteli projedná 
nejvhodnější možnost a způsob 
napojení na kanalizaci a vodovod. 
Realizace této akce je předběžně 
plánována do konce příštího roku 
v celkových nákladech ve výši 
52 milionů korun bez DPH. Po celém 
území obce bude proveden tzv. 
gravitační systém, kdy se splašky 
shromáždí v čerpací stanici, která bude 
umístěna v blízkosti skládky, odtud bude 
proveden tlakový systém do koncové 
šachty v Hodousické ulici. Součástí bude 
také rekonstrukce povrchů místních 
komunikací, výstavba nového veřejného 
osvětlení a položení kabelů CETIN, aby 
bylo zajištěno připojení.  

Ulice K Cihelně
V měsíci květnu proběhla bez 
jakýchkoliv připomínek kolaudace 
ulice K Cihelně, která v loňském roce 
prošla celkovou rekonstrukcí. V rámci 
této rekonstrukce došlo ke kompletní 
výměně všech inženýrských sítí, 
tzn. kanalizace, vodovod, plyn, elektřina 
i CETIN. Celkové náklady na tuto akci 
byly ve výši 11 milionů korun, které byly 
hrazeny z rozpočtu města. Poděkování 
patří všem, kteří v této oblasti bydlí, 
jelikož uzavírka byla dlouhodobá 
a přístup k nemovitostem byl složitý. 
Poděkování však patří i dodavatelské 
firmě STREICHER, spol. s r. o. 
 (red)

Jednání s firmou Uvex
Mnozí z vás zajisté zaregistrovali konec 
provozu firmy UVEX v našem městě. 
V průběhu měsíce května proběhlo 
jednání se zástupci firmy UVEX, na 
kterém město Nýrsko vyslovilo přání, že 
by chtělo mít možnost spolurozhodovat 
o budoucnosti stávajícího areálu. Ze 
strany firmy bylo město ubezpečeno, 
že budou upřednostňovat výrobu 
obdobného charakteru, který zde byl 
do této doby, a finální výběr budou 
s městem konzultovat. Pokud by mělo 
město nějaké zásadní výhrady k využití 
areálu, tak jsou nakloněni i dalšímu 
společnému jednání nebo případnému 
odkupu ze strany města. Celé toto 
jednání bylo vyvoláno z důvodu, že se 
objevil zájemce, který chtěl v areálu 
recyklovat pneumatiky automobilů. 
Podle prvotních informací, které zazněly, 
by se jednalo o 35 000 tun pneumatik 
ročně. To by s sebou samozřejmě 
přineslo adekvátní navýšení nákladní 
dopravy, která byla odhadována na 
15–20 kamionů denně.   

Parkoviště za 
Rybářskou ulicí
Na konci měsíce května byla dokončena 
výstavba parkoviště za Rybářskou 
ulicí včetně všech finálních úprav, 
tzn. jak vlastní povrchy, tak také okolní 
plochy. Došlo k osazení nabíječek na 
elektromobily a v současnosti jsou 

projednávány smluvní podmínky 
užívání s dodavatelem. V rámci této 
výstavby byl vyřešen také prostor pro 
kontejnery. Nad původní plán zde 
došlo ještě k osazení nového veřejného 
osvětlení a upraveny byly také vstupy 
do jednotlivých nemovitostí. Město 
Nýrsko se do budoucnosti nebrání ani 
možnosti osazení určitých herních prvků. 
Je třeba také zmínit, že obavy a diskuze, 

které se objevily na sociálních sítích, byly 
zcela bezpředmětné. Tento nevyužitý 
a zapomenutý prostor byl nyní správně 
použit a městu tak ostudu určitě dělat 
nebude. Celkové náklady na tuto realizaci 
byly ve výši 6,4 milionu korun včetně DPH. 
 

Přestupní uzel
Ve středu 18. června proběhne 
slavnostní otevření přestupního uzlu na 
vlakovém nádraží v našem městě. Celá 
tato realizace začala po odkupu velké 
části pozemků na nádraží za finanční 
podpory Plzeňského kraje. Následně byla 
zpracována projektová dokumentace na 
přestupní uzel, který vychází z koncepce 
Plzeňského kraje, kde je kladen důraz 
na rozvoj vlakové dopravy s návazností 
na dopravu autobusovou. Vzniklo zde 

také 27 parkovacích míst, které umožní 
lidem parkovat a pro další cestu využít 
právě vlakové spoje. V říjnu roku 2023 
město Nýrsko získalo na tuto akci dotaci 
od Ministerstva pro místní rozvoj České 
republiky, která pokryla 85 % nákladů, 
zbylých 15 % bylo hrazeno z rozpočtu 
města. Dotaci poskytl také Plzeňský 
kraj, a to ve výši 1,4 milionu korun, 
která byla využita na úpravu povrchu 
přístupového chodníku z Klatovské ulice 
včetně osazení nového zábradlí a také 
na nový povrch v křižovatce z nádraží do 
Nádražní ulice. Současně byly osazeny 
také lavičky a odpadkové koše, aby bylo 
cestování příjemné jak pro naše občany, 
tak pro turisty, kteří naše město navštíví. 
Aktualizace jízdních řádů bude platná 
od 15. června, kdy dochází k případným 
změnám jízdních řádů po celé České 
republice. 
 

Vodovod v Hodousicích
V polovině měsíce května byla 
podepsána smlouva na dodavatele 
na výstavbu kanalizace a vodovodu 
v Hodousicích. Práce budou zahájeny 
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Nýrsko si připomnělo 80. výročí konce  
druhé světové války

V průběhu dubna a května se 
v našem městě uskutečnila 
řada akcí, kterými jsme si 
připomněli 80 let od konce 
druhé světové války. Byly 
to chvíle vzpomínek, hudby 
i setkání, které spojily všechny 
přítomné v úctě k minulosti.
Výstava, která je od začátku dubna ke 
zhlédnutí ve vitrínách u Kulturního 
a informačního centra města 
Nýrska, připomíná tragické pochody 
a transporty smrti, jež na samém konci 
druhé světové války procházely i naším 
regionem. Tato výstava, jejímž autorem 
je historik Jan Jirák z Vlastivědného 
muzea Dr. Hostaše v Klatovech, přináší 
silné svědectví o utrpení tisíců vězňů 
na samém konci války a potrvá až do 
konce června.

Ve čtvrtek 24. dubna jsme se sešli 
na nýrském náměstí k veřejnému 
čtení jmen obětí holocaustu – mužů, 
žen a dětí, kteří byli násilně vytrženi 
z naší společnosti jen proto, že byli 
„jiní“. Důstojnou atmosféru pietního 
aktu podpořilo hudební uskupení 
Larega Trio a účast žáků ze ZŠ Nýrsko, 
Komenského ulice. Každé přečtené 
jméno se stalo symbolem nejen ztráty, 
ale i odvahy a důstojnosti.

Další významnou událostí byl 
2. května příjezd konvoje historických 
amerických vozidel. Pietní akty 
s kladením věnců proběhly u pamětní 
desky na budově úřadu, na hřbitově 
a u památníku za vlakovým nádražím. 
Připomněli jsme si nejen konec války, 
ale i všechny, kteří za naši svobodu 
položili život.

Hudebním vrcholem byl večer 
6. května, kdy se obřadní síň městského 
úřadu poprvé proměnila v koncertní 
sál. Program „Klenoty české hudby“ 
v podání souboru Musica Dolce Vita 
zazněl jako pocta svobodě i české 
hudbě – citlivě zvolený repertoár 
i atmosféra koncertu zanechaly v nás, 
posluchačích, hluboký dojem.

Celou sérii akcí zakončila přednáška 
pana Jana Jiráka o pochodech 
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smrti, které procházely i naším 
krajem. Přednáška navázala na 
výstavu a připomněla, jak důležité je 
nezapomínat a učit se z historie.

Na závěr bych ráda poděkovala 
všem, kteří se do příprav akcí zapojili, 
i vám, kteří jste se jich zúčastnili 
a společně s námi si tak důstojně 
připomněli konec jedné z nejtěžších 
etap našich dějin. Vaše přítomnost 
a zájem jsou důkazem, že na minulost 
nezapomínáme a že nám záleží na 
tom, aby se podobné tragédie už nikdy 
neopakovaly.

 Eva Denková 
 místostarostka



MKS Nýrsko pro děti připravilo na 
procházce několik stanovišť, kde ti 
nejmenší plnili nejrůznější úkoly s lesní 
tematikou. Za správně splněné otázky 
a aktivity je čekaly drobné odměny.

Zlatým hřebem odpoledne byla 
bezesporu ukázka sokolnické práce 
Václava Šporera z Horšovského 
Týna. Ten do areálu Pod Sjezdovkou 
přivezl například káně Harrisova, 
luňáka hnědého či raroha velkého, ale 
také majestátního orla východního 
a mořského nebo výra velkého. 
Sokolník zároveň přiblížil náročný 
výcvik dravců, který si mohli někteří 

Jak funguje les, co obnáší péče 
o něj, jaká zvířata v něm žijí 
a jak vypadá práce lesníků 
nebo myslivců? To vše se mohli 
návštěvníci dozvědět během 
Dne otevřených lesů, který se 
uskutečnil 17. května v areálu 
Pod Sjezdovkou v Nýrsku. Akce 
přilákala více než sto návštěvníků 
všech věkových kategorií a nabídla 
bohatý program – komentovanou 
prohlídku lesa, tvořivé dílny pro 
děti nebo ukázky práce s těžkou 
lesní technikou a výcvik dravců. 
Cílem bylo ukázat, že zdravý 
a funkční les není samozřejmost, 
ale výsledek dlouhodobé 
a promyšlené péče.

„Tato akce se v České republice koná 
již počtvrté, v Nýrsku jsme se sešli 
podruhé. Těší mě, že letos dorazilo 
ještě více lidí než loni,“ zhodnotila 
návštěvnost místostarostka Nýrska 
Eva Denková. Příchozí na začátku akce 
přivítali trubači z Domažlic, kteří zahráli 
tradiční myslivecké signály na borlici, 
lesnici a parforsní roh. Návštěvníci si 
mohli poslechnout například melodii 
symbolizující začátek honu, královský 
pochod nebo slavnostní halali. Hned poté 
se účastníci vydali na komentovanou 
prohlídku okolního lesa vedenou 
odborným lesním hospodářem 
Miroslavem Sloupem. „Jsme rádi, že je 
o lesy takový zájem. Tato akce se koná 
po celé republice a my jsme její součástí, 
protože Městské lesy Nýrsko jsou členem 
Sdružení vlastníků obecních, soukromých 
a církevních lesů ČR,“ vysvětlil Sloup, který 
provedl účastníky akce částí městského 
lesa, který někteří z nich v předchozích 
letech pomáhali sázet. Během procházky, 
která vedla například bývalou Ptačí 
rezervací s nově vybudovanými jezírky, 
se návštěvníci dozvěděli o principech 
trvale udržitelného hospodaření, 
o výsadbě a péči o mladé stromky 
i o obtížích, které přinášejí klimatické 
změny a kůrovec. Nechyběla ani 
praktická ukázka práce s těžkou lesní 
technikou, kterou ocenili děti i dospělí.

Les otevřený veřejnosti: Nýrsko ukázalo,  
jak a proč pečovat o přírodu

dobrovolníci vyzkoušet. Velkému 
zájmu se těšily také tvořivé dílny – děti 
si mohly vyrobit vlastní ptačí budku 
pro sýkorky či rehky. Nechyběla 
ukázka skleněného včelího úlu, který 
na akci představili místní včelaři. Ti 
zájemcům přiblížili fungování včelstva 
i význam opylovačů pro zdravé lesní 
a polní ekosystémy. V mysliveckém 
koutku, který připravil Dan Toman, si 
návštěvníci mohli prohlédnout lovecké 
trofeje, náboje do mysliveckých zbraní 
a různé druhy krmiva pro lesní zvěř. 
Součástí programu byla i botanická 
výstava o šumavské květeně. „Jedná 
se o výstavu zapůjčenou z Správy 
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Národního parku Šumava. Jsme rádi, 
že jsme ji mohli veřejnosti představit 
právě při této příležitosti,“ doplnila 
jedna z organizátorek akce.  V areálu 
Pod Sjezdovkou bylo pro všechny 
účastníky po celý den připraveno také 
občerstvení a každý z návštěvníků 
akce si na konci dne mohl odnést 
upomínkovou dřevěnou visačku. 
Den otevřených lesů v Nýrsku nabídl 
nejen zpestření jarního odpoledne 
rodinám z Nýrska i okolí, ale především 
edukoval. Ukázal, že péče o les není jen 
prací pro odborníky, ale že každý může 
svou všímavostí a chováním přispět 
k jeho zdraví a rozmanitosti.

 Miroslava Sloupová

Právní poradna Má pronajímatel právo zadržet mi 
vrácení kauce až do následujícího roku 
po ukončení nájemního vztahu, kdy 
dojde k vyúčtování za teplou vodu?
 
Nemá. Kauce (dle nového občanského 
zákoníku se nahrazuje termínem 
jistota) je vratná při skončení nájmu. 
K ujednáním prodlužující dobu, po kterou 
si může pronajímatel kauci ponechat, 
se nebude přihlížet, protože jakékoliv 
ujednání zkracující práva nájemce je dle 
občanského zákoníku neplatné.

Může mě pronajímatel „vyhodit“ z bytu?
 
Nemůže. Pronajímatel nemá právo 
nájemce z bytu bez dalšího fyzicky 
vystěhovat, toto může pouze exekutor 
na základě soudního rozhodnutí či 
jiného exekučního titulu. Obydlí je 
chráněno mj. tzv. Listinou základních 
práv a svobod, která zaručuje 
nedotknutelnost obydlí, a pokud by 
tedy pronajímatel vystěhoval nájemníka 
např. násilím, vystavil by se nebezpečí 
trestního stíhání. 

Dobrý den, nedávno mi zemřel přítel, 
se kterým jsem žila 5 let. Žili jsme 
společně v jeho bytě, který si koupil 
během našeho vztahu, společně jsme 
si ho vybavili a starali se o něj. Děti 
z předchozího vztahu nemá, jediní 
příbuzní jsou jeho rodiče. Ti mě ale 
nemají rádi a už volali k notáři, aby 
se ujistili, že nic nezdědím. Ráda bych 
se vás zeptala, jestli mám nárok na 

Stále mě pronásleduje můj bývalý 
přítel, sleduje mě, píše mi denně 
i desítky SMS zpráv, telefonuje 
a neustále mě obtěžuje přes sociální 
sítě, jak se mohu bránit? 

Na tento případ nebezpečného 
pronásledování (stalkingu) 
pamatuje trestní zákoník a úmyslné 
pronásledování a obtěžování je trestné. 
V daném případě doporučujeme celou 
věc konzultovat s advokátem, který vám 
určitě rád pomůže, případně se můžete 
přímo obrátit na policii s podáním 
trestního oznámení, informovat 
o jednání pachatele své okolí a zejména 
shromažďovat důkazy (SMS zprávy, 
e-maily, fotky), které lze následně 
použít k prokázání trestné činnosti 
pronásledovatele.  

Bydlíme v panelovém domě a soused si 
od brzkých ranních hodin do 22. hodiny 
večerní pouští velice nahlas rádio a na 
naše ústní a písemné žádosti o ztišení 
nereaguje. Má právo si pouštět nahlas 
rádio, jak se mu zachce? 

Nemá. Na vnitřní i venkovní hluk 
se vztahují hygienické limity 
stanovené nařízením vlády a dále 
tuto problematiku upravuje občanský 
zákoník. Již jsme se několikrát úspěšně 
v obdobném případě domohli žalobou 
omezení takovéhoto jednání. 

nějakou část dědictví, i když přítel závěť 
nesepsal? Děkuji za odpověď. 

Dobrý den, vy se ve vztahu k vašemu 
zesnulému příteli budete považovat 
jako osoba spolužijící. Pokud neměl váš 
přítel děti ani manželku a nesepsal závěť, 
bude se dědit dle dědické posloupnosti, 
kterou upravuje občanský zákoník. Vy, 
jako osoba spolužijící, tedy budete dědit 
společně s rodiči zůstavitele a budete 
dědit stejným dílem. Spolužijící osoba 
v praxi může být zejména druh/ družka 
nebo například zůstavitelem 
vychovávané dítě, jehož není zůstavitel 
biologickým ani právním rodičem.



stage nastoupí nýrská sestava 
Screaming Silent (Jirka Hvězda, Tomáš 
Roháčik, Vojtěch Grolmus a Jan Kazda), 
která bude svojí produkcí v rockovém 
večeru pokračovat. Přestože jsou 
„zatím jen garážovou“ kapelou, své 
fanoušky a příznivce rozhodně mají. 
Nenechte si jejich vystoupení plné 
energie ujít!  

Večerníčkové čtení
čtvrtek 12. června v 16.00 
v knihovně 

Prázdniny jsou už skoro za dveřmi 
a nás v knihovně čeká poslední 
předprázdninové čtení s Večerníčkem. 
V jednom domečku u lesa bydlela malá 
holčička Ája a ta jednou od tatínka 
dostala pejska, docela malinkaté 
štěňátko. Začali mu říkat Fík. Všechno 
by bylo jistě normální, kdyby pejsek 
tolik nejedl. Snědl vše, na co přišel, 
a pořád rostl a rostl, a proto se mu brzy 

Účastníci největších 
letních festivalů 
zahrají v Nýrsku, 
poslechneme si také 
nýrskou kapelu
pátek 27. června 2025 od 18.30 
na náměstí 

Rocková kapela Gate Crasher není 
na české scéně žádným nováčkem. 
Rovněž v Nýrsku nebude hrát poprvé. 
S kapelou jste se v našem městě mohli 
setkat již před deseti lety. Gate Crasher 
mají za sebou přes 700 odehraných 
koncertů a vystoupení s takovými 
hvězdami, jako jsou Aerosmith, 
Iron Maiden, či předními českými 
interprety Traktor, Wohnout a další. 
Moravští rockeři rozhodně nezahálejí, 
na svém kontě mají šest studiových 
alb. Dobrý poslech a pohoda, na to se 
bezpochyby můžete těšit. Po přestavbě 

začalo říkat Maxipes Fík, protože to 
byl největší pes, který kdy existoval. 
My si společně přečteme jedno z jeho 
neobvyklých dobrodružství. Na závěr 
nás čeká ještě jedno milé překvapení.

Kultura  /  8

MKS připravuje

Rocková smršť se valí do Nýrska

27. června 2025 od 18.30

nýrské náměstí

Koncert nýrské rockové kapely

27. června 2025 od 20.00

na náměstí
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Noc s Andersenem 2025 – retro hry

Kultura   /  9

V městské knihovně se 
stala tradicí takzvaná 
Noc s Andersenem. Název 
a termín akce je spojen 
s výročím narození dánského 
pohádkáře H. Ch. Andersena 
a s Mezinárodním dnem dětské 
knihy. Je to projekt, který vznikl 
v roce 2000 v uherskohradišťské 
knihovně. Letos tedy slavíme již 
25. výročí. 
V současnosti se jedná o mezinárodní 
akci, při níž knihovny, školy a další 
instituce v Evropě, ale také v zámoří 
jednou ročně umožní, aby děti, 
vybavené polštářky a spacáky, mohly 
strávit společný čas a naslouchat čtení 
pohádek. Tento rok se jen v ČR zapojilo 
2 131 institucí, z toho 588 knihoven.

Letos jsme se sešli v pátek 2. května 
v knihovně a navzdory nepříznivému 
počasí jsme vyrazili s heslem „nejsme 
z cukru, ze soli, jen ty v dešti povolí“ 
na pěší výlet do Hodousic, kde pro nás 
místní hasiči připravili ohniště a dřevo 
na opečení buřtů. Cestou jsme plnili 
různé zábavné úkoly. Pro děti bylo jistě 
největším zážitkem nalezení stromu 
bonbónovníku. Ani drobný déšť nám 
nesebral dobrou náladu, takže cesta byla 
plná vyprávění, smíchu a společných 
písniček.

Po návratu do knihovny jsme se převlékli 
do suchého a následoval společný čas 
„retro her“ a tvoření. Večer pohádka 
a zasloužený odpočinek mezi knihami. 
Když retro hry, tak ráno nemohla chybět 
klasická „táborová“ rozcvička, domácí 
buchta a kakao. 

Za celou dobu jsem zaznamenal jednu 
stížnost. A to, že je škoda, že se někteří 
nebudou moci kvůli věku zúčastnit 
i příští rok. Taková stížnost je nejlepší 
odměna pro pořadatele. Poděkování 
patří hasičům z Hodousic za přípravu 
a zapůjčení objektu na Řáholci, paní 
místostarostce za večerní návštěvu 
a krabici ovoce, všem organizátorům 
a v neposlední řadě i rodičům, že svoje 
děti odvážně pustili i do nepříznivého 
počasí, a také dětem, které vytvořily 
prima partu.

 Petr Vaňkát   



naučit mnoho nového či jen „oprášili“ 
dlouho nepoužívané fráze, ale také 
jsme uspořádali večer v americkém 
stylu. Američtí přátelé, kteří na pár 
týdnů přiletěli do ČR, nás seznámili 
s rozličnými národními parky USA 
a zavedli na místa, o kterých jsme 
netušili, např. Saguaro -  národní park 
v Arizoně s obřími kaktusy, Mesa Verde 
-  národní park v Coloradu a tajemství 
jeho dávných obyvatel či Zion -  národní 
park v Utahu s jeho pozoruhodnými 
geologickými útvary.

Klub pro maminky s dětmi „Žabka“ se 
početně pořádně rozrostl. Každé úterý 
dopoledne bylo naplněné společnými 
básničkami, hrami, kreativním vyráběním 
a v neposlední řadě zpíváním, kdy děti 
také samy doprovázely na hudební 
nástroje. Na Vánoce jsme pekli perníčky, 
ke Dni otců a ke Dni matek vyrobili 
malé dárečky a potěšili maminky 
krásnou jarní květinou, vyráběli svačinky 
ve tvaru zvířátek, oslavili nejedny 
narozeniny, podnikli výlet za zvířátky na 
místní minifarmu, kde jsme se povozili 
na koníkovi a pokochali se čerstvě 
narozenými kachňátky. Zkrátka za celý 
rok jsme dělali vše, co rozvíjí dětskou 
fantazii, jemnou i hrubou motoriku, 
sociální a emocionální dovednosti 
a mnoho dalšího. Věříme, že v „Žabce“ se 
nám daří prohlubovat přátelství, blízké 
vztahy a společnou vzájemnost, kterou 
často tolik všichni potřebujeme.  

Mnozí z vás si jistě 
vzpomenou, že v únoru 2024 
vyšel v Nýrských novinách 
článek o právě vznikajícím 
komunitním centru v ulici 
U Radnice. Seznámili jsme vás 
s různorodými aktivitami, které 
centrum nabízí. Více než po roce 
se opět vracíme na „místo činu“ 
a přinášíme krátké shrnutí, 
co vše se v nenápadné budově 
mezi panelovými domy za tu 
dobu odehrálo.
V rámci volnočasového klubu pro 
děti 2. st. ZŠ, který se koná vždy 
v úterý a ve čtvrtek, jsme uspořádali 
několik grilovacích odpolední, během 
kterých jsme ochutnali burgery či 
hot dogy v americkém stylu, vyrazili 
na cyklovýlety po krásách Šumavy, 

s některými se naučili hrát šachy, 
odehráli nemálo ping-pongových 
turnajů, které jsou hlavním lákadlem 
a největší zábavou volnočasu, ale 
zejména jsme rádi trávili čas spolu 
a třeba si jen povídali či sdíleli, co nás 
těší a trápí. 

Sportovní klub nezůstal nikterak 
pozadu a každé úterý od 16.30 kluci 
2. st. ZŠ nelenili a hráli teamové hry: 
hlavně florbal, fotbal a americkou 
vybíjenou neboli dodgeball. Na 
sportovkách se čas od času objevili 
i kluci, kteří již začali chodit na střední 
školu, tím pádem již nemají tolik 
volného času a věkově již nespadají na 
úroveň základní školy, ale byli a jsou 
vždy vítáni a rádi si s menšími kluky 
zahrají. 

Od března tohoto roku se opět 
obnovily hodiny angličtiny pro 
veřejnost. Nejenže jsme se stihli 
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Komunitní centrum kONEkt 



pro všechny, kteří jsou rádi venku, 
mezigenerační aktivity… Uvidíme, 
jestli bude možné je zrealizovat. Pevně 
ale věříme, že ano a budeme se tak 
moci otevřít novým tvářím a dalším 
generacím. V neposlední řadě máme 
v plánu den otevřených dveří pro 
všechny, kteří by se k nám chtěli aspoň 
na chvíli podívat, popovídat a třeba 
něco ugrilovat. O všem vás budeme včas 
informovat!    

 Standa a Lenka Pohunkovi

Určitě stojí za zmínku, že v rámci 
mateřského klubíku „Žabka” proběhla 
pod vedením předsedkyně Asociace 
Comeniana paní Jolany Krásné přednáška 
pro rodiče na téma „Co potřebují děti 
do 4 let“. Přednášky se zúčastnili jak 
maminky, tak i tatínkové. A při příjemném 
posezení u výborného cateringu jsme 
společně vyslechli, jak důležité je pro děti 
bezpečí a bezpodmínečné přijetí, které 
jde však ruku v ruce s jasnými hranicemi 
a důsledností. Přednášející používala 
praktické příklady a příběhy ze života, 

V březnovém čísle Nýrských novin jste 
si mohli přečíst o významném výročí 
spolku Muzeum Královského hvozdu, 
který na konci měsíce března oslavil 
25 let své činnosti. Jeden z iniciátorů 
ustavující schůze byl Hynek Pulánek. 
Právě on a Antonín Terzl byli nerozluční 
přátelé, kteří díky založení Muzea 
Královského hvozdu po sobě zanechali 
cenný odkaz pro budoucí generace.

Hynek Pulánek  
(1923–2002)
Hynek Pulánek se narodil roku 1923 
ve Vídni slovenskému obuvníkovi 
Ignáci Pulánkovi a jeho české manželce. 
Vystěhovalecká rodina Pulánkova 
v centru rakouského mocnářství živořila 
na pokraji chudoby stejně jako mnoho 

a jelikož je sama dvojnásobnou matkou 
a již šestinásobnou babičkou, svůj výklad 
obohacovala vlastními zkušenostmi 
včetně těch nepovedených, které 
odlehčovala i notnou dávkou humoru. 
Celá přednáška se nesla v příjemném 
duchu a zajisté můžeme přislíbit, že 
v dalších letech v cyklu těchto přednášek 
budeme pokračovat.

Do budoucna máme spoustu dalších 
nápadů včetně rozšíření dětského hřiště, 
možného vzniku turistického oddílu 

dalších krajanských rodin, které do 
Vídně z Čech přišly za vidinou lepších 
časů. Hynkovi rodiče našli zaměstnání 
a zdroj obživy až těsně před první 
světovou válkou. Celkový nedostatek, 
bídné poměry a špatná výživa se 
podepsaly na Hynkově zdraví a v 
mládí u něj vypukla těžká křivice. Po 
úspěšné maturitě na ekonomické škole 
nadějný Hynek namísto vysněného 
studia historie musel převzít otěže za 
otce, postiženého náhlou mozkovou 
příhodou. 

Po ukončení druhé světové války 
v roce 1945 Hynek Pulánek zakotvil 
v Praze. Našel si v ní dobrou práci, ale 
nesehnal byt. Na doporučení přítele 
odjel do Nýrska, které neznal, ale kde 
získal bydlení a mohl si k sobě vzít 
rodiče. Oba zanedlouho zemřeli.
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Dva nerozluční přátelé

Hynek Pulánek, foto - archiv Muzeum 
Královského hvozdu
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V Plzni se Hynek seznámil s kultivovanou 
učitelkou hudby Miloslavou a oženil se 
s ní. Stali se empatickým, harmonickým 
párem. Miloslava jejich cestu společným 
životem svým nadhledem a razancí 
naplňovala hybnou silou. Po příchodu 
do Nýrska začala učit v ZUŠ hru na klavír, 
harmonium a kytaru a po večerech 
vyučovala cizí jazyky. S Hynkem se 
spolupodílela na místním kulturním 
dění a často přispívala do Nýrských 
novin. Hynek si v Nýrsku našel 
zaměstnání v účtárně v Okule. Začal psát 
podnikovou kroniku a stal se v účtárně 
vedoucím. Učarovala ho místní příroda 
a naučil se fotografovat. Ve volném čase 
se s foťákem v ruce toulal po Šumavě, 
věnoval se historii, literatuře, malování 
a od roku 1968 heraldice. Rád hrál šachy, 
a to i závodně. Na zdařilých fotografiích 
pro časy budoucí zachytil historické 
památky a proměny nejenom Nýrska, 
ale i jeho širokého okolí. Nejvíce ho 
ale přitahovala místní historie. Během 
bádání zúročoval bravurní znalost 
němčiny, kterou využíval i při své další 
aktivitě, a to tlumočení u soudu.

V roce 1972 v pouhých 49 letech Hynek 
Pulánek ze zdravotních důvodů musel 
ukončit pracovní činnost a odešel do 
invalidního důvodu. Následujících 
třicet let se naplno mohl věnovat 
přínosným aktivitám ve prospěch města. 
Navázal na předválečného nýrského 
kronikáře, historika a národopisného 
badatele Josefa Blaua a stejně jako 
on se začal zabývat nýrskou historií, 
kronikářstvím, přednáškami pro veřejnost 
a publikováním. Dá se říci, že se stal 
Blauovým rovnocenným pokračovatelem. 
O Blauovi napsal i monografii, která vyšla 
ve sborníku domažlického muzea. Mnoho 
času a energie Hynek Pulánek věnoval 
své další velké vášni, a to heraldice 
a genealogii místních šlechtických rodů. 
Heraldické exempláře, nad kterými 
strávil stovky hodin, popisoval ručně 
krasopisným písmem a zdobnými 
zdařilými kresbami. Nýrským občanům 
byl Hynek Pulánek znám především jako 
přispěvatel do Nýrských novin. Napsal 
do nich více než 50 článků. Říkával: „Chci 
u lidí probudit zájem o minulost. Tady je 
to zvlášť důležité, protože tu neexistuje 
původní obyvatelstvo, všichni jsme tu 
vlastně cizinci.“

 S „Toníkem“ Terzlem se Hynek Pulánek 
poprvé setkal v roce 1947. Mezi oběma 
na první pohled přeskočila jiskra a jejich 
neochvějně pevné přátelství setrvalo půl 
století.

Hynek Pulánek zemřel v Nýrsku v roce 
2002 ve věku nedožitých 79 let.

Antonín Terzl  
(1910–1997)
Antonín Terzl se narodil roku 1910 
v Nedaničkách do chudé rodiny. Vyučil 
se v plzeňské Škodovce strojním 
zámečníkem. Od mládí byl náruživým 
motoristou, sportovcem a členem 
tělovýchovné jednoty. Po vojně se v roce 
1939 oženil s Barborou Strnadovou 

z Habartic a sedm let spolu žili v Plzni. 
V roce 1946 se přestěhovali do Nýrska, 
kde si zakoupili v Lesní čtvrti domek 
a kde si Antonín Terzl našel práci v Okule. 
S manželkou společně vychovali tři děti. 
Antonín Terzl se od dětství věnoval 
hudbě a díky svému talentu ovládal 
hru na několik rozličných nástrojů 
(lesní roh, basa, trubka, bicí). Působil 
v orchestru Lesního divadla a rádi si 
jej „půjčovaly“ místní kapely. V mládí 
psal básně. Miloval práci s dřevem. 
Nejraději jej vyřezával a vypaloval do 
něj obrázky. Přátelé Antonína Terzla 
považovali za lidového „všeuměla,“ 
který si umí se vším poradit a který vše 
dokáže opravit. Při tom všem kolem 
sebe rozdával lásku. Nezištně pomohl 
pokaždé, když bylo třeba, a s každým se 
ochotně a rád podělil o své dovednosti. 
Celoživotní vášní se pro Antonína Terzla 
stala Šumava, kterou miloval, turistika 
a fotografování. Stal se členem Klubu 
přátel Šumavy, uznávaným a oblíbeným 

šumavským znalcem a vypravěčem 
a jako zdatný turista i vyhledávaným 
průvodcem. Rád trampoval a na kajaku 
sjížděl šumavské řeky, ještě v 86 letech 
se vydal na horu Ostrý a výstup zdolal. 
S nýrským profesionálním fotografem 
a přítelem Františkem Hrachem a se 
svým dalším dlouholetým přítelem 
Hynkem Pulánkem stál u zrodu místního 
fotokroužku. Jejich společným úsilím 
vznikla cenná fotodokumentace 
zachycující dlouhodobé proměny města, 
včetně demolice kostela Čtrnácti svatých 
pomocníků v době normalizace v roce 
1973. Antonín Terzl měl rád děti a rád 
s nimi trávil čas.  Svým třem vnučkám 
nahradil jejich předčasně zesnulého 
otce, byl instruktorem motoristiky, 
nýrského a klatovského fotokroužku 
a mladých hasičů. Sám byl dlouholetým 
dobrovolným hasičem. Při příležitosti 
50. narozenin obdržel za dobrou práci 
od svého zaměstnavatele ocenění 
„Nejlepší zaměstnanec Okuly“.

Antonín Terzl zemřel v Nýrsku v roce 
1997 ve věku nedožitých 87 let. 

 Jana Bečvářová  
 Muzeum Královského hvozdu 

Nýrsko ŽIJE 
Český olympionik 
Ondřej Synek navštívil 
základní školy
Členka spolku Nýrsko ŽIJE 
Jana Bečvářová pozvala na konci dubna 
k nám do Nýrska českého veslaře 
a historicky prvního českého mistra 
světa v olympijské disciplíně Ondřeje 
Synka. Ten navštívil ZŠ Komenského 
a ZŠ Školní, kde uspořádal besedu 
s dětmi o svém sportu. Jak děti, tak 
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i pedagogové kladli různé dotazy, ať už 
na jeho sport nebo Ondřeje samotného. 
Dozvěděli se, co všechno je potřeba 
k výkonu tohoto sportu, jak Ondřej 
s veslováním začínal a jaké země díky 
sportu navštívil. Co ale všechny nadchlo 
nejvíce, byly olympijské medaile, které 
si mohli školáci prohlédnout, a mnozí se 
s nimi i vyfotili. My Ondřejovi děkujeme 
za návštěvu a inspirující přednášku 
a přejeme mu mnoho úspěchů.

Objevování Nýrska 
s tajenkou
Spolek Nýrsko ŽIJE si pro vás ve 
spolupráci s agenturou Velké 
dobrodružství nechal na zakázku 
připravit výlet s tajenkou. Co to 
znamená? Byla vymyšlena zábavná 
mapa, která vás provede Nýrskem, 
zavede vás až k Okule a nejvyšším 
vrcholem této mapy se pro vás stane 
zřícenina hradu Pajrek. Po celou 
dobu bude vaším úkolem si všímat 

V Dešenicích se odehrálo letošní 
první přátelské dvojutkání 
petanquistů mezi celky Dešenic 
a Nýrska (tým U 7 OLŠÍ). Sedm 
aktivních hráčů dovedla ke 
klání Hanka Chrobáková.
Samotné utkání se odehrálo za 
příjemného jarního počasí na hřišti 
v Dešenicích u koupaliště. Dlužno dodat, 
že oba celky byly velmi dobře k zápolení 
připraveny. Částečná nervozita panovala 
na obou stranách. Přesto všichni 
soutěžící prokázali nejen přesnost, odhad 
vzdálenosti, ale i potřebný klid. Pravdou 
je, že k vítězství v jednotlivých kolech 
bylo potřeba i trochu štěstí, ale i taktiky ze 
strany jednotlivých celků.

Nýrsko reprezentovali J. Kožený, 
F. Adamec, Z. Bryknar, J. Geblövá, 
V. Waldmanová, H. Chrobáková 
a Z. Ertlová. Dešenice potom M. Irlbeková, 
J. Šebest, M. Čermáková, M. Raišl, 
M. Vlčková, A. Čečilová a J. Rejfek. A jak 
nakonec vzájemný zápas dopadl? 
Zvítězily Dešenice poměrem 10:7 (4:1, 
7:3, 9:6, 10:7). Z uvedeného vyplývá, že 
bylo odehráno celkem 17 kol, kdy každý 

zajímavých, někdy až pro někoho 
nepodstatných věcí, abyste dokázali 
vyluštit tajenku. Pokud tedy přemýšlíte 
o takovémto zábavném výletu, navštivte 
naše sociální sítě, kde se dozvíte více 
informací. A až se vydáte na cestu, 
nezapomeňte se vyfotit a označit nás na 
sociálních sítích.

Silent Disco pod širým 
nebem
Noční obloha, lidé hýbající se do rytmu 
muziky ze sluchátek, 2 zkušení DJs 
a dobrá nálada. Takhle bude vypadat 
večer 21. června, protože si pro vás 
Nýrsko ŽIJE připravilo Silent Disco.  Celý 
tento druh diskotéky mění způsob, 
jak se lidé baví a sdílí nadšení z právě 
poslouchané muziky. Takže pokud 
máte strach, že zde bude hluk, tak se 
bát nemusíte, protože pro každého 
účastníka akce budou připravena 
sluchátka napojená k DJ pultům a po 
celou dobu vám z nich budou hrát písně 

hráč měl dva pokusy s cílem přiblížit se 
nejblíže košonku. Tomu hráči, kterému se 
to podařilo, získal pro svůj tým bod.

V jednotlivcích si nejlépe vedla M. Vlčková 
(Dešenice), když 4 kola vyhrála a 3× byla 
druhá. F. Adamec (Nýrsko) byl druhý, 
když 3× vyhrál, 3× byl druhý a 3× třetí. 
Na třetím místě se umístil J. Rejfek 
(Dešenice), který 3× vyhrál a 1× byl 

od přizvaných DJs. A kde jinde si užít 
diskotéku pod širým nebem než právě 
v Lesním divadle. Ale pozor! Množství 
sluchátek je omezené, a proto platí, že 
kdo dřív přijde, ten dřív tančí. Vstupné je 
150 Kč. Připravte své uši na nával muziky!

Garážové kapely znovu 
zahrají v Nýrsku
Rockeři a rockerky pozor, 28. června 
od 14 hodin se uskuteční 2. ročník 
garážových kapel. Můžeme vás ujistit, 
že letošní ročník bude ještě lepší než 
ten minulý. Znovu jsme oslovili místní 
kapely a svojí návštěvou a muzikou nás 
poctí kapela Chai, P.RA.CH., Potlesk, 
Karavan Band a také německá kapela 
Ring26 a Trio Handbetrieb. Letošní 
ročník bude v Lesním divadle a vstupné 
bude 100 Kč. Přijďte si užít odpoledne 
plné muziky a podpořte tím tak místní 
umělce v jejich rozvoji!

 Nela Kotrchová

druhý. Poděkování patří organizátorům 
petanquového klání za přípravu 
hřiště, příjemně připravené občerstvení 
a všem zúčastněným, tedy i fanouškům 
za příjemně vytvořenou atmosféru. 
Odvetné utkání se již připravuje a bude 
odehráno v Nýrsku. Předpokládaným 
termínem je 29. květen od 15.00.  
Díky všem.  
 J. Rejfek

Petanquisté si dali dostaveníčko v Dešenicích
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1/ DEN ZEMĚ
Tradičně si v dubnu již řadu let 
připomínáme Den Země a letos jsme 
se zaměřili na ochranu zvířat a rostlin. 
Pozvali jsme si do školy Vendulu 
Pelikánovou Zemkovou ze Záchranné 

stanice Spálené Poříčí, která nám 
přiblížila fungování a smysluplnost této 
stanice. Zároveň nám přivezla na ukázku 
několik zachráněných zvířat, o kterých 
jsme se dozvěděli mnoho zajímavých 
informací. Dalším bodem programu byla 
naučná přednáška a workshop spolku 
Reptile Helpers, který se zabývá edukací 
o plazech zážitkovou formou. Žáci si 
mohli zblízka prohlédnout a pohladit 
plazy a obojživelníky a dozvěděli se, 
jak správně o ně pečovat. V neposlední 
řadě je potřeba zmínit i přednášku 
Romany Roučkové z NP Šumava, která 
zábavnou formou přiblížila žákům 
svět rostlin. Získali jsme poznatky 
o chráněných a invazivních druzích 
rostlin a naučili se rozpoznávat rostliny 
pomocí klíče. Jelikož některé přednášky 
byly zpoplatněny, přispěli jsme tímto 
na záchranu zvířat, která by ve volné 
přírodě nepřežila. I když byl Den Země 
edukačně a zážitkově náročný, dokázali 
jsme si ho náležitě užít. 
 
   Ing. Šárka Hostková 

2/ POZNÁVACÍ ZÁJEZD 
DO ŠVÝCARSKA
Velikonoční prázdniny si starší žáci 
naší školy prodloužili poznávacím 
zájezdem do Švýcarska. Cílem naší 
cesty bylo Ženevské jezero, největší 
alpské jezero rozkládající se na hranicích 

ZŠ NÝRSKO, ŠKOLNÍ ULICE
Vydařené jarní akce

Francie a Švýcarska. Pod zasněženými 
vrcholky Alp se zde můžeme běžně 
potkat s palmami a jinými exotickými 
rostlinami, voda v jezeře totiž ani v zimě 
nezamrzá, protože teplo, které se zde 
nashromáždilo během zimy, ohřívá celé 
pobřeží a teplá voda, jež se odpařuje 
z hladiny, se srazí se studeným alpským 
vzduchem a vytvoří neprostupný oblak. 

Naše cesta začala sladkou ochutnávkou 
čokolády Caitier, kde jsme viděli nejen 
samotnou výrobu, ale všichni mohli 
ochutnat vše, co jim bylo nabízeno. 
Odpoledne jsme naopak zavítali do 
sýrárny, odkud si každý odnesl malý 
dárek – ochutnávku místního sýra.

Druhý den nás čekala prohlídka asi 
nejnavštěvovanějšího švýcarského 
hradu Chillon, kde si někteří vyzkoušeli 
na své kůži vězení, taneční sál nebo 
středověkou toaletu. Všichni jsme však 

byli uneseni neskutečně krásnými 
výhledy, které byly všude okolo. 

Další naše kroky vedly asi 
tříkilometrovou procházkou Květinovou 
stezkou do města Montreux, městečka 
proslaveného mnohými hudebními 
festivaly. Prohlídkou Ženevy byl druhý 
den ukončen.

Poslední den nás čekala dvě velmi 
významná švýcarská města. Prvním z nich 
bylo Lausanne, sídlo Mezinárodního 
olympijského výboru , kde jsme se podívali 

do místního olympijského muzea.  
Poté následoval Bern, hlavní město se 
svými medvědy a historickým centrem. 

Cestou nás provázela velmi příjemná paní 
průvodkyně, od které jsme se dozvěděli 
spoustu nových informací. I jí a pánům 
řidičům patří dík za velmi příjemnou 
a zajímavou cestu.

 Mgr. Alena Lucáková 

3/ CHARITATIVNÍ 
AKTIVITA – „KYTIČKOVÝ 
DEN“ LIGY PROTI 
RAKOVINĚ
Myslíme na druhé! Učíme se být 
empatičtí! Pomáháme! Již 12. rokem 
se naše škola zapojila do celonárodní 
veřejné charitativní sbírky „Český den 
proti rakovině“ a 14. 05. 2025 vyrazili 
žáci IX. A společně s pedagogickými 
pracovníky do ulic Nýrska, aby se 
jednak učili komunikovat na veřejnosti 
a obhajovat nějaký projekt a jednak 

pomohli shromáždit peníze na dobrou 
věc. Letos se jedná o příspěvek na prevenci 
kolorektálního karcinomu a screeningové 
programy. Jak to dopadlo? Nejen že naši 
deváťáci byli úžasní, skvělí, jejich řečí hustí, 
boží, ale na konto Ligy proti rakovině jsme 
odeslali 26 719 Kč (nejvyšší částka za dobu 
naší účasti). Věřím, že i takovým způsobem 
lze u mladých lidí rozvíjet smysl pro 
dobročinnost a chuť pomáhat druhým. 
Zároveň velké poděkování vám všem, kteří 
jste přispěli! 
 Mgr. Alena Linhartová



Alena Holá (dnes již Kohoutová) 
je jméno, které v českém 
kickboxu zanechalo silnou 
stopu. Začínala v malé 
tělocvičně v Nýrsku u karate, 
ale nakonec se přes tvrdý 
trénink a desítky zápasů 
dostala až na vrchol – k titulu 
mistryně světa. V rozhovoru 
otevřeně mluví o začátcích bez 
soupeřů, dřině, která nikdy 
nekončila. 

Jak jste se dostala ke kickboxu?

„S bojovými sporty jsem nezačínala 
kickboxem, ale karate, a to tady 
v Nýrsku. Bylo mi tehdy devět let. 
Karate jsem se věnovala zhruba do 
patnácti nebo šestnácti let. Začali jsme 
pak jezdit na smíšené závody, kde byli 
i kickboxeři, a ti mě začali porážet. To 
pro mě byla určitá výzva, něco, co jsem 

chtěla změnit. Když jsem pak nastoupila 
na střední školu do Domažlic, byl tam 
kickboxerský oddíl. Takže jsem postupně 
karate opouštěla a začala se věnovat 
kickboxu. Boxovala jsem v Shaolin Tigers 
Domažlice. Pak jsem byla chvilku ještě 
v Klatovech, kde tehdy trénoval pan 
Chudáček, ale potom už jsem vlastně 
odjela do zahraničí, kde jsem boxovala 
za Cambridge Free Fight. Když jsem se 
vrátila z Anglie, přestoupila jsem do 
Spartak Kickbox Žebrák. Později otevřeli 
i pobočku v Plzni, tak jsem jezdila mezi 
Plzní a Žebrákem.“

Jak tehdy vypadaly turnaje? Měla jste 
každý víkend nějaký zápas?

„Vůbec ne. Ze začátku, než jsem ještě 
odjela do zahraničí, těch turnajů 
nebylo tolik a rozhodně to nebylo tak 
organizované jako dnes. Přijeli jsme na 
turnaj, ale často nebyli soupeři, takže 
jsme vůbec nezápasili. Byla to úplně 
jiná doba. Internet sice už existoval, ale 
žádné online registrace nebo přehledné 

systémy nefungovaly. To se s dneškem 
vůbec nedá srovnat. Myslím, že jsme za 
rok absolvovali tak pět až šest turnajů, 
žádné velké série. Až ke konci kariéry 
jsem začala jezdit na mezinárodní 
soutěže, takže se ten kalendář zápasů 
značně rychle doplnil.“

Když se vás zeptám, co vás na tom 
sportu nejvíc přitahovalo, bylo to právě 
to, že jste chtěla porazit kickboxery, 
když jste původně dělala karate?

„V podstatě ano. Nemám ráda prohry 
a hodně mě to štvalo (smích), že mě 
kickoberky na smíšených závodech 
poráží. Těžko jsem to nesla. Věděla 
jsem, že na to mám, ale tehdy jsem to 
ještě neuměla. Chtěla jsem se to naučit 
a měla jsem silnou motivaci – chtěla 
jsem to těm holkám vrátit.“

Jak vypadala příprava na vrchol 
kariéry?

„V posledních dvou letech, než jsem 
ukončila kariéru, jsme trénovali opravdu 
intenzivně. Jezdila jsem na nejrůznější 
soustředění. Myslím, že jen za ten 
jeden rok jsem absolvovala asi třináct 
víkendových kempů. Objížděla jsem 
celou republiku, ale do zahraničí jsem 
se připravovat nejezdila, na to jsem 
neměla ani čas, ani finance. V té době 
jsem navíc pracovala jako obchodní 
zástupce ve firmě Actipack, takže jsem 
si často plánovala obchodní cesty tak, 
abych mohla po cestě zpátky trénovat 
v gymech, které byly poblíž. Chtěla 
jsem mít přípravu co nejpestřejší. 
Tréninky čtyřikrát až šestkrát týdně byly 
naprostým standardem.“

Jak jste to zvládala skloubit s prací?

„Jsem ranní typ, takže většinu běhů 
jsem absolvovala ještě před prací. Když 
jsem to ráno nestihla, využila jsem 
polední pauzu. Po práci jsem hned 
odjížděla do Plzně na trénink. Cvičila 
jsem i o víkendech – pátky, neděle, 
prostě jsem to skládala, jak to šlo. Bylo to 
náročné, ale šlo to.“

Které momenty považujete za 
nejvýznamnější ve své kariéře?

„Určitě největším vrcholem bylo 
mistrovství světa v Brazílii, které jsem 
vyhrála. Na ten titul jsem dřela opravdu 
dlouho. Byl to můj sen a šla jsem si za 
ním. Podařilo se mi to až v 29 letech. 
Prošla jsem si na té cestě spoustou 
neúspěchů… nebo spíš řekněme, že to 
byla dlouhá cesta, než jsem to dotáhla 
až ke zlatu.“
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Alena Kohoutová 

 
 

„Chtěla jsem dokázat,  
že na to mám.“

Z malé tělocvičny  
až k titulu  
mistryně světa
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Považujete Brazílii za svůj největší 
úspěch?

„Ano, sportovně určitě. Pro mě to bylo 
obrovské zadostiučinění. Navíc jsem v té 
době hodně cestovala na profesionální 
zápasy do zahraničí, což tehdy nebylo 
běžné – a dnes už vůbec ne. Myslím si, 
že oproti mnoha jiným sportovcům, 
ať už ženám nebo mužům, jsem měla 
možnost reprezentovat na profi scéně 
i mimo republiku, což byla pro mě velká 
příležitost a zkušenost.“

Jak to funguje? To vás prostě vyberou?

„Ne, to úplně nefunguje tak, že si vás 
někdo sám od sebe vybere. Musíte se 
umět nabízet, vybudovat si kvalitní 
portfolio. Jako ve všem, je to z velké 
části marketing. Musíte mít dobré fotky, 
sestřihy ze zápasů, prostě se umět 
prodat.

Já jsem měla výhodu v tom, že jsem 
tehdy měla slušné fotky a „dobře jsem 
vypadala na plakátech“. Myslím, že i to 
trochu hrálo roli. Můj styl boje byl tvrdý 
a zároveň se mi dařilo i v zahraničí, což 
není samozřejmost. Venku vás často 
„zaříznou“, ale mně se podařilo vyhrávat. 
A to pro mě bylo takové osobní 
zadostiučinění.“

A jak jste sháněla finance?

„Na profesionálních zápasech výdaje 
hradili pořadatelé – platili hotel, cestu, 
základní stravu, ještě přidali nějaké 
kapesné. Hradili také náklady pro 
trenéra. Celý ten výjezd byl pokrytý. 
A když jsem jezdila na amatérské 
soutěže, tehdy to celé financovala česká 

reprezentace, takže jsme jako sportovci 
neměli žádnou spoluúčast.

Jediné, co jsem si musela financovat 
sama, bylo dojíždění a tréninky. Měla 
jsem pár sponzorů jak místních, tak 
z širšího okolí, ale nebylo to nijak 
zásadní. Rozhodně to nestačilo na to, 

abych nemusela pracovat. Většinou 
to pokrylo třeba náklady na benzín. 
V podstatě až v posledních dvou 
až třech letech to začalo být o něco 
jednodušší. Do té doby jsem si vše 
platila sama jako každý, kdo sportuje 
na úrovni hobby.“

Dalo se tím kickboxem dobře vydělat?

„Kickboxem? Ne, vůbec. Byl to spíš 
koníček. Dneska se na tom dá něco 

vydělat jen ve chvíli, kdy má člověk 
sponzory, ale jinak to stále není sport, 
který by byl výdělečně činný sám 
o sobě. Každý, kdo to dělá na profi 
úrovni, buď chodí do práce, nebo se 
živí jako trenér. Musí zkrátka dělat 
ještě něco dalšího. Není to jako ve 
fotbale. Dnes je na výsluní MMA, v tom 
už se opravdu dají vydělat peníze. Ale 
kickbox? Tam ještě nejsme. Možná 
až se z něj stane olympijský sport (a 
věřím, že k tomu má nakročeno) se to 
konečně změní. Doufám, že se toho 
dočkáme.“

Máte nějaký oblíbený moment nebo 
zápas, na který ráda vzpomínáte?

„Nevím, jestli oblíbený, ale ráda 
vzpomínám na svůj poslední zápas. 
Byl docela vtipný. Paradoxně mně 
se líbí právě ty zvláštní momenty. 
Ten zápas jsem sice prohrála. Byl to 
můj rozlučkový zápas a po pátém 
kole, kdy byl stav nerozhodný, nám 
dali extra round. A mně bylo celý 
zápas opravdu špatně. V šestém 
kole jsem dostala kop do břicha 
a rovnou jsem v ringu hodila „šavli“ 
na podlahu. Rozhodčí už mi chtěla 

zápas ukončit, ale já jsem řekla: 
„Ne, v žádném případě.“ Vytáhli mi 
chrániče na zuby ze zvratků, opláchli 
je, dali mi je zpátky do pusy, zvratky 
skončily v kyblíku a já pokračovala 
(smích). A to je pro mě vlastně takový 
oblíbený moment – myslím, že mě 
dokonale vystihuje. I když jsem 
nebyla ve formě, stejně jsem ten 
zápas doboxovala až do konce.“
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Vnímáte rozdíly mezi tím, jak se 
trénovalo dřív, když jste začínala, 
a dnešním přístupem?

„Rozhodně. Dneska je všechno 
podstatně jednodušší než dřív, o tom 
není pochyb. Když jsme začínali, 
tělocvičny byly velmi skromné, často 
bez základního vybavení. Dnes má 
téměř každá větší tělocvična ring, různé 
přístroje, které usnadňují přípravu, 
kvalitní sparing partnery. Dřív byl ten 
sport u nás teprve v začátcích, nebylo to 
tak rozšířené.

I kvalita trénování se posunula. Dnes 
musí mít každý trenér určité vzdělání, 
kurzy, které se za ty roky výrazně 
zlepšily. A kromě toho si dnes může 
každý spoustu informací dohledat 
sám – online tréninky, instruktážní 
videa, analýzy zápasů. Dřív jsme koukali 
maximálně na Eurosport, kde běžela 
K1. To byl náš jediný kontakt se světem. 
Dnes trenéři běžně jezdí do Thajska 
nebo na zahraniční kempy, odkud 
přinášejí nové poznatky, které pak dál 
šíří. Celkově je ten přístup i dostupnost 
informací dnes mnohem dál.“

Co vás vedlo k rozhodnutí ukončit 
aktivní kariéru?

„Byla jsem unavená. Fyzicky i mentálně. 
To rozhodnutí jsem plánovala čtyři 
až pět měsíců dopředu, nebylo to ze 
dne na den. Cítila jsem, že kdybych 
pokračovala dál, už by to nebylo ono. 
Potřebovala jsem pauzu.

Navíc jsem zrovna začínala nový životní 
směr. Měsíc před posledním zápasem 
jsem potkala Fandu (manžel). Velmi 
rychle jsme začali plánovat rodinu 
a do půl roku po ukončení kariéry jsem 
otěhotněla. Takže to do sebe všechno 
nějak zapadlo. Už jsem necítila potřebu 
se vracet. Vyhrála jsem mistrovství světa, 
což bylo to, co mi v kariéře chybělo. Tím 
jsem si vlastně splnila sen.

Celkově jsem boxovala sedmnáct sezon. 
Byla to dlouhá cesta, samozřejmě se 
zraněními, operacemi, ne každá sezona 
byla úplně aktivní. Ale bylo toho hodně. 
A i když to nebylo vždy jednoduché 
nebo růžové, jsem za tu cestu vděčná.“

Zranila jste se někdy přímo při zápase?

„Paradoxně ne. Ze samotných zápasů 
jsem nikdy neutrpěla vážné zranění. 
V amatérských soutěžích máte spoustu 
chráničů a v profi zápasech jsem měla 
spíš štěstí. Jediný problém, který jsem 

měla opakovaně, byly holeně, ty jsem 
měla z profi zápasů neustále rozkopané.

Jediný vážný úraz, který mě provází 
vlastně dodnes, jsem utrpěla ve dvaceti 
letech. Utrhla jsem si tehdy přední 
křížový vaz v koleni.“

Podstoupila jste operaci a pak jste se 
k tréninku normálně vrátila?

„Ano. Nejprve jsem šla na jednu operaci 
po úraze a následně na plastiku vazu. 
Ta se povedla a s ní jsem víceméně 
dalších deset let fungovala bez větších 
problémů. Všechno začalo znovu až po 
porodu.

Tělo tehdy najednou „vypustilo“ tu 
enormní zátěž, na kterou bylo dlouhé 
roky zvyklé. Po těhotenství už to prostě 
nebylo stejné, úpony povolily, koleno 
ztratilo stabilitu a vaz byl prakticky 
zničený. Musela jsem podstoupit 
další operace. Bohužel žádná z nich 
už nedopadla tak, jak bych si přála. 
Po 9 operacích jsem stále bez stability, 
ale nevzdávám se. Trénuji dnes s ortézou 
a trénink přizpůsobuji kolenu.“

Měla jste někdy momenty, kdy jste to 
chtěla vzdát?

„Těch bylo spoustu. Už v dobách, kdy 
jsem dělala karate, se to objevovalo. 
Člověk přišel na trénink, trenér měl třeba 
špatnou náladu a dal vám to pocítit. Jako 
dítě to člověk vnímal silně. Přišel domů, 
brečel, nebo dostal nějakou tvrdou 
ránu, a v tu chvíli si řekl: „Končím.“ Těch 
momentů bylo opravdu hodně.

Později samozřejmě přišly i neúspěchy, 
které bolí, zvlášť když se na zápas dlouho 

připravujete. Ale čas rány obrousí. 
Vždycky se našel způsob, jak jít dál.“ 

„Určitě zpětně musím poděkovat 
svým rodičům, díky kterým jsem měla 
neuvěřitelný full servis. Nebyla jsem 
vůbec doma, moje mamka mi vše 
připravovala. Díky nim tu máme naše 
zázemí, neměli bychom tu bez nich 
nic, celou tělocvičnu Spartak Kickbox 
vybudoval můj táta.” 

Ale o tom zas příště (v červencovém 
vydání). 

 Aneta Kalivodová



Přípravy na sezonu 
na koupališti

CENÍK KOUPALIŠTĚ NÝRSKO

Jako každý rok, tak i letos již od dubna probíhají 
přípravy koupaliště na nadcházející, již devátou 
sezonu. Oba bazény jsou vyčištěny a nyní se již 
napouští. Během napouštění je třeba do obou 
bazénů přidat celkem 6 tun soli a po napuštění 
se již spustí filtrace. Kiosek s občerstvením bude 
mít stejně jako loni na starosti pan Koryťák. 
Vzhledem ke zvyšujícím se provozním nákladům 
jsme nuceni zvýšit ceny vstupného o cca 10 %. 
Otevírací doba zůstává stejná jako v loňském 
roce. Otevření koupaliště je plánováno na pátek 
14. června. Další informace včetně ceníku či 
otevírací doby najdete na našich webových 
stránkách www.sportoviste-nyrsko.cz.

 Martin Šmíd   
 vedoucí sportovišť 
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sobota 7. 6. 2025 od 10.00
u p. Volmuta čp. 263, Nýrsko – směr Chudenín

Dospělí          120,-          80,-   

ŠKOLY, ŠKOLKY 40,- /osoba 
,- /osoba 

PERMANENTKY (20 vstupů) 

Dospělí            2000,- 
Studenti, senioři 62+, ZTP        1400,- 
Děti do 15 let          850,- 

Studenti, senioři 62+, ZTP        80,-           50,- 
     

Děti do 15 let          50,-                  30,- 

CENÍK 
KOUPALIŠTĚ NÝRSKO 

 

ZÁKLADNÍ VSTUPNÉ  
CELODENNÍ PO 16:00 HOD. 

 
 
 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Vstup na koupaliště je na jednu zakoupenou vstupenku umožněn 2x za den. 

  Děti do 100 cm                                    zdarma 

Závody RC modelů aut
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Již na podzim roku 2021 vznikla 
myšlenka vytvořit společenství 
s týmem Českých Budějovic, 
kdy České Budějovice z důvodu 
velké marodky nedohrály ani 
danou soutěž. Bohužel pravidla 
unie rugby nedovolují sloučení 
v rozehrané sezoně, a tak ke 
sloučení došlo až na jaře roku 
2022. Jsou to tedy již tři roky, 
kdy společně nastupují do 
zápasů. 
Vzhledem k velké vzdálenosti mezi 
kluby jsou největší komplikací společné 
tréninky, a tak hráči často využívali 
hřiště v Písku či Strakonicích, kam jsou 
pro oba kluby dojezdové vzdálenosti 
podobné. V letošní sezoně společně 
nastoupili do 3. ligy, což je čtvrtá 
nejvyšší soutěž v České republice. 
První zápas se uskutečnil hned první 
neděli v březnu, trochu jsme se obávali, 
jestli se nebude hrát ještě na sněhu. 
Na hřišti v Českých Budějovicích 
vyzvali rezervu RC Praga Praha, i přes 
srdnatý výkon borců to ale bohužel 
na výhru nestačilo. Ráda bych ještě 
zmínila, že RC Praga Praha vznikl již 
v roce 1944 a její základna hráčů je tak 
několikanásobně větší než obou našich 
týmů dohromady. 

Hned následující víkend přivítal náš 
tým nejstarší existující klub u nás, 
a to RC Slavia Praha B, který byl 
založen roku 1927. Na úvod sezony 
nám byli vylosováni opravdu kvalitní 
soupeři. Na hřišti Slavie se hrálo 
bojovné a vyrovnané utkání, kterému 
dominovaly obrany obou týmů. I přes 
oslabenou sestavu se nám vydařil 
vstup do utkání, ve druhé půli se však 
projevila kvalita a také širší lavička 
domácích. Domácí tým tak zaslouženě 
zvítězil. 

Další ligový zápas odehrálo naše 
společenství opět proti zkušenému 
soupeři, na hřišti v Českých 
Budějovicích jsme přivítali tým 
RC Sparta Praha U23. V tomto zápase 
jsme se ujali vedení položením první 
pětky, bohužel pak přišla slabá chvilka 
a náš tým inkasoval několik pětek 
v krátkém časovém úseku. Ve druhém 
poločase jsme zlepšením hry srovnali 

Rugby Šumava Nýrsko - muži



krok a výsledek utkání korigovali na 
konečných 32:55. Na začátku sezony 
se hrál zápas za zápasem, ale postupná 
sehranost našich týmů byla stále 
lepší a lepší, to se projevilo při dalším 
domácím zápase, kdy jsme přivítali 
Rugby Babice, které jsme porazili 
vysoko 46:7. Dalších pět bodů jsme 
si do tabulky připsali po výhře nad 
dalším soupeřem naší ligy, kterým 
bylo společenství Liberec/ Rumburk/ 
Petrovice B. 

Další zápas jsme odehráli opět 
s RC Praga Praha, tentokrát na jejich 
hřišti. Do utkání jsme vstupovali se 
značně oslabenou sestavou a pouhým 
jedním náhradníkem, který se po 
zranění spoluhráče dostal na hřiště již 
v prvním poločase. Úvod utkání jsme 
vůbec nezachytili a domácí rychle vedli. 
Po bojovném výkonu, kdy náš tým 
dohrával zápas ve 13 hráčích, jsme si 
odvezli jeden bod do tabulky za čtyři 
položené pětky. Poslední dubnovou 
neděli zavítal náš tým na umělku Sparty 
Praha k zápasu s domácí rezervou. 
V úvodu utkání byl výkon obou týmů 
vyrovnaný, ale náš tým poté zařadil vyšší 
rychlostní stupeň a poločas jsme vyhráli. 
Sparta však poslala do druhé půle 
zkušenější hráče a domácí zápas otočili. 
Závěr však patřil nám a utkání nakonec 
skončilo málo vídanou remízou. 

15 hodin jsme na hřiště vyběhli společně 
se soupeřem, kterým bylo společenství 
Liberec/ Rumburk/ Petrovice B. Náš 
tým nastoupil velmi zodpovědně 
a bojovně, hned v páté minutě utkání 
jsme se ujali vedení. Soupeř se však 
postupnými fázemi také dostával 
k našemu pětkovišti. Větší touha po 
vítězství byla ale u domácích, a tak 
i skóre rostlo především na naší straně. 
Po závěrečném hvizdu tak na tabuli svítil 
výsledek 51:26. Následovala velká radost 
domácích hráčů.

 Martina Bastlová

První květnovou neděli jsme na 
skvěle připraveném hřišti přivítali 
favorizovanou rezervu Slavie. Po úvodní 
přetahované o výsledek se naplno 
rozjel domácí tým a skóre narůstalo 
především na naší straně. Po skvělém 
týmovém výkonu a přesvědčivém 
výsledku zapisujeme dalších pět bodů 
do tabulky. 

V dalším utkání jsme tentokrát nestačili 
na domácí tým Babic. Ale nejdůležitější 
zápas měl teprve přijít, a to 18. května 
na domácím hřišti, kde se hrálo o střed 
tabulky a vyhnutí se baráži. V neděli od 
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TK Nýrsko pořádá báječný tenisový 
kemp pro děti od 6 do 18 let. Jako každý 
rok si užijeme na kurtech týden plný 
pohybu a zábavy. 

NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT?

» na báječnou hru jménem tenis  
 a mnoho dalších sportů

» spaní ve stanu v areálu TK Nýrsko

» skvělé jídlo z Ludusu

» profi trenéry (Pavel Vlach,  
 Martin Neudek, Simča Kadlecová,  
 Kačka Čiháková, Pavel Čihák)

» minikurz plavání od profi trenérky  
 a bývalé reprezentantky v plavání

» na spoustu zábavy nejen 
 s tenisovou raketou 

KOMU SE PŘIHLÁSIT? 

Obraťte se na Pavla Vlacha, hlavního 
trenéra TK Nýrsko - 604 728 726.

Těšíme se na nové šampióny!!! 
 
 
 

Rosťa Rašek  
 prezident TK NÝRSKO

Volejbal
Jako předseda volejbalového 
klubu bych chtěl pozvat 
volejbalistky a volejbalisty 
amatéry na tréninky na hřišti  
u koupaliště.

Konají se každou neděli  
od 18.00 do 19.30.

Vždy se domlouváme přes 
WhatsApp, jestli se sejdeme.  
 
Bližší informace  
na tel.: 606 202 821 

 V. Polomis

Prázdninový tenisový kemp pro děti 
od 30. 6. do 4. 7.  
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Slova jsou jen slova
V dubnu se v Nýrsku uskutečnila 
zajímavá akce. Jednalo se o čtení jmen 
obětí holokaustu. Co mne osobně 
zarazilo, byla malá účast občanů 
města. Když se podíváme trochu 
zpátky, zjistíme, že byly doby, kdy 
Židé živili téměř celé Nýrsko. To je ale 
věc každého, jak se k tomu postaví. 
Trochu bivalentní postoj k odkazu Židů 
má Městský úřad v Nýrsku. Jednou za 
čas si na akci, která má vztah k této 
problematice, dojde načechrat peří 
zástupce úřadu. Obvykle to bývá 
místostarostka města. Starostu 
města jsem na podobné akci neviděl. 
Kontinuita slov a činů neexistuje. 
Slova jsou slova, větší váhu mají činy, 
a ty chybí. K čemu se město nezná, je 
problematika cesty na židovský hřbitov. 
Chodím na hřbitov fotit už asi deset 
let. Potkal jsem tam lidi z Argentiny, 
Austrálie, Nového Zélandu, Anglie, 
ještě bůhví odkud. Přijedou většinou 
v létě. Hrabou se kukuřicí, a když 
se dopracují k hřbitovu, zjistí, že je 
zavřený. Otvírání hřbitova jistě není 
záležitostí města. Co ale je záležitostí 
města, je cesta na hřbitov. V katastru 
cesta je. Jejím vlastníkem je město. 
Cesta však v reálu není, protože je 
rozoraná. Někdo tedy zlikvidoval něco, 
co je majetkem města. Statutárním 
zástupcem města je starosta a spolu 
se zastupitelstvem zodpovídá za 
majetek. Buď tedy o likvidaci cesty 
vůbec neví, a to je na pováženou, 
nebo o problému ví a je to ještě víc 
na pováženou. Pod vedením starosty 
Rubáše, který je podle mého soudu ve 
funkci určitě dvacet let, nebyl schopen 
MěÚ záležitost s cestou vyřešit. Hřbitov 
je majetkem Federace židovských obcí 
v ČR a kulturní památkou chráněnou 
státem. Celá story je přesvědčivým 

Vážení čtenáři Nýrských novin,

chtěli bychom vás, kteří máte objednán 
roznos novin, poprosit o čitelné 
označení vašich poštovních schránek. 

Velice nás mrzí, pokud nemůžeme 
všechny objednané noviny správně 
doručit. Děkujeme za spolupráci.  
Přejeme příjemné čtení. 
 Vaše redakce

Prázdninová provozní doba
Městská knihovna Nýrsko

Po–Čt 8.00–12.00 13.00–16.00 
Pá zavřeno

Kulturní a informační centrum 
města Nýrska

Po–Pá 9.00–11.15 12.00–16.00 
So 9.00–13.00 
Ne zavřeno

důkazem vztahu orgánů státní správy 
a samosprávy k historickému odkazu. 
 
 Mgr. Vojtěch Bunda 

Poděkování paní 
Zvonárové a městu za 
péči o kočky
Oslovila mě paní Ďuricová, zda bych 
jejím jménem a jménem obyvatelek 
domu pro seniory poděkoval v Nýrských 
novinách za péči o toulavé kočky 
v našem městě. Z vyprávění jsem 
pochopil, že dámy měly během svých 
výletů možnost porovnat, jak je o kočky 
postaráno v Nýrsku a jak jinde. Na 
papírku jsem dostal text, který je myslím 
dostatečně výstižný a nepotřebuje 
dalších úprav.

„Poděkování patří paní Jitce Zvonárové, 
které není život čtyřnohých zvířat 
lhostejný. V našem městě se stará 
o zatoulané kočky. Nechala je vykastrovat 
a stará se jim o krmivo. V blízkosti 
domu pro seniory pro ně nechala udělat 
boudičku, kde mají pelíšek a misky 
na krmení. Kočičkám se daří dobře 
a zůstanou zde na dožití. Ještě jednou 
děkují obyvatelky domu pro seniory.“

Paní Zvonárová v roce 2023 napsala do 
Nýrských novin o této problematice 
článek, ze kterého si dovolím několik 
myšlenek zopakovat. Zvířata si svůj osud 
nevybrala, stojí za ním nezodpovědný 
přístup lidí. Opuštěných zvířat přibývá, 
proto je kastrace tak důležitá. 

Celé to probíhá takto. Paní Zvonárová se 
postará o odchyt, odveze zvíře k veterináři 
na kastraci, kterou město zaplatí. 
Následuje péče při rekonvalescenci po 

zákroku. Pokud se nenajde pro kočku nový 
domov, je vypuštěna do původní lokality. 
Podle slov seniorů je pro ně přítomnost 
zvířat vítaným zpestřením života. 

Nejdůležitější je samozřejmě 
zodpovědnost majitelů, ale pokud chcete 
opuštěným zvířatům pomoci i vy, můžete 
donést nějaké krmivo do domova seniorů. 
Oni už budou vědět, co s tím.

Paní Zvonárové i městu Nýrsku ještě 
jednou děkujeme.

 Petr Vaňkát 

Poděkování
Velké poděkování patří členům 
Zdravotnické záchranné služby 
Plzeňského kraje (Nýrsko) a JSDH Nýrsko, 
kteří dne 5. května poskytli zdravotní 
péči a přepravu mé manželky do 
nemocnice.

 Vladislav Kohout 
 
 

Milí nýrští spoluobčané, 
chtěl bych poděkovat za spolužití 
v krásném městě  Nýrsko. 
Měl jsem dobré i špatné časy, 
na špatné jsem už zapomněl. 

Měl jsem možnost se zdokonalovat, 
možnost sportovat a mít s vámi krásné 
zážitky.

Omlouvám se, jestli jsem někomu 
šlápnul na kuří oko.

Přeji vám všem zdraví a klid v duši.   

 Alex (Amik) Göndör 
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Emma Burešová

 
Sebastián Bouzek

 
Melanie Koleňáková

 
Tamia Kohout

Vítání občánků
Ve čtvrtek 24. dubna jsme na radnici přivítali 
nové občánky našeho města. 
Všem přejeme hodně štěstí a zdraví.

V dubnu a květnu oslavili své životní jubileum

Marie Suková, 85 let, Nýrsko
František Matheisl, 80 let, Bystřice n. Úhl.
Marie Šavlíková, 80 let, Nýrsko
Vladimír Hájek, 80 let, Zelená Lhota
Anna Marková, 85 let, Nýrsko
Radomír Kváč, 95 let, Nýrsko
Alexander Göndör, 80 let, Nýrsko
K Vašemu významnému životnímu jubileu Vám upřímně 
blahopřejeme a přejeme do dalších let pevné zdraví, 
štěstí, pohodu a spokojenost v osobním životě.

Blahopřání

Všechno     nejlepší!

Máte-li zájem o zveřejnění životního jubilea či jiné významné události vašich blízkých, kontaktujte nás na telefonním 
čísle 724 913 778 nebo nám napište na email nyrskenoviny@mestonyrsko.cz.



DUBEN  / ČERVEN

20. 6. – 14. 9. 2025

7. 6. – 8. 6. 2025
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Transporty a pochody smrti – Nýrsko a okolí

Výstava Brejle a okuliare, design brýlí v Československu

DLOUHODOBÉ AKCE

JEDNODENNÍ AKCE

Den dětí

Právní poradna

Víkend otevřených zahrad 

Soutěž hasičů – vyřazovací soutěž žen

Mírová pochodeň v Nýrsku

Divadlo Domažlice: Letem světem s Kájou

Mufasa: Lví král

Závody RC modelů aut

NEDĚLE

STŘEDA

NEDĚLE

PÁTEK

SOBOTA

zábavné odpoledne pro děti
tvořivé dílny, tanec, hry, malování na obličej, šlapací autodráha atd., 
pořádá město Nýrsko, MKS, Sportoviště Nýrsko

výstava k výročí 80 let od konce druhé světové války, autor Jan Jirák 

pondělí zavřeno, úterý–sobota 9.00–12.00 / 13.00–16.00
neděle 13.00–16.00, pořádá Muzeum Královského hvozdu v Nýrsku

určena pro všechny občany s trvalým bydlištěm ve městě Nýrsko 
a je poskytována bezplatně vždy první pátek v měsíci
pořádá MKS Nýrsko 

9.00 -16.00

soutěž okresu Klatovy v požárním útoku a štafetě 4×100 metrů  

Okresní soutěž v požárním sportu
soutěž okresu Klatovy v požárním sportu – požární útok,  
štafeta 4×100 metrů a běh na 100 metrů s překážkami
občerstvení zajištěno, pořádá SDH Bystřice nad Úhlavou

běžci Mírového běhu proběhnou naším městem, první zastávka bude 
u budovy radnice, poté se uskuteční hlavní program na fotbalovém hřišti 
pořádá Peace Run a město Nýrsko

komedie se zpěvy (o tom, kterak Kája Mařík do světa odešel,  
v něm dlouhá léta pobýval, běh tohoto světa poznával a měnil a kterak 
nakonec unaven cizími kraji do vlasti se navrátil a o zaslouženou penzi 
požádání učiniti ráčil), pořádá Nýrsko ŽIJE

kino, pořádá Nýrsko ŽIJE

u p. Volmuta čp. 263, Nýrsko - směr Chudenín

14.00

12.00

17.00

21.30

10.00

16.00

9.00

12.30

100 Kč

50 Kč

vitríny u IC Nýrsko

zámek Bystřice  
nad Úhlavou

MKH

fotbalové hřiště

Lesní divadlo

Lesní divadlo

sál MěK

sportovně kulturní areál  
SDH Bystřice nad Úhlavou

sportovně kulturní areál  
SDH Bystřice nad Úhlavou

Kalendář akcí na červen 2025

06

07

07

PÁTEK

SOBOTA

SOBOTA

zdarma



14

19

20

21

21

27

Švihovský dechový orchestr ZUŠ

Vernisáž výstavy Brejle a okuliare, design brýlí v Československu 
a přednáška Ondřeje Viceny

Duna: Část první

Narozeninová rock párty

Silent Disco

Letní koncert na náměstí

PÁTEK

SOBOTA

ČTVRTEK

SOBOTA

SOBOTA

PÁTEK

zahraje 25 až 35 hudebníků, kryté posezení, občerstvení zajištěno 
pořádá SDH Bystřice
sportovně kulturní areál SDH Bystřice

pořádá Muzeum Královského hvozdu v Nýrsku
společenský sál MěK, vstupné dobrovolné

kino, pořádá Nýrsko ŽIJE

kino, pořádá Nýrsko ŽIJE

kino, pořádá Nýrsko ŽIJE

koncert skupiny Protheus, Extra Band revival a Metallica Czech Tribute Band 
pečená prasata, tombola, online předprodej vstupenek

taneční party, kde místo reproduktorů dostanete sluchátka a sami  
si zvolíte hudbu od jednoho ze dvou DJs, kteří pro vás budou  
hrát různé styly, pořádá Nýrsko ŽIJE

Gate Crasher od 18.30 a Screaming Silent od 20.00
rocková smršť pod otevřeným nebem, pořádá MKS

16.00

18.00

21.30

12.00

21.00

18.30

dobrovolné

150 Kč

sál MěK

Lesní divadlo

Lesní divadlo

Lesní divadlo

zámek Bystřice 
nad Úhlavou

Lesní divadlo

náměstí

50 Kč

50 Kč

50 Kč

28

29

30

Festival garážových kapel 

Divadlo BezMísta: Schůzka s historií

V hlavě 2

SOBOTA

NEDĚLE

PONDĚLÍ

hudební kapely z Nýrska a okolí - Chai, P.RA.CH.,  
Ring26 (DE), Potlesk, Trio Handbetrieb (DE), Karavan Band 
pořádá Nýrsko ŽIJE

hra, ve které se obyčejní lidé z přítomnosti nečekaně propojí s postavami  
dávných časů a osobnostmi, které ožívají, aby připomněly  
zapomenuté příběhy, osudy a místa 
pořádá Nýrsko ŽIJE

14.00

15.00

21.30

100 Kč

100 Kč

Lesní divadlo

Lesní divadlo

27 Duna: Část druhá 

PÁTEK

21.30 

13 Deadpool & Wolverine

PÁTEK
kino, pořádá Nýrsko ŽIJE21.30

50 Kč Lesní divadlo

12 Večerníčkové čtení s překvapením

ČTVRTEK
Maxipes Fík, pořádá MěK16.00 MěK




